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 Protokół nr XXXIX/2022 

przebiegu XXXIX sesji Rady Powiatu w Śremie, 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w piątek 01 kwietnia 2022 r. 

   

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00. 

W sesji udział wzięło 15 Radnych. Nieobecni byli radni Hieronim Bartkowiak (usprawiedliwiony) 

i Marek Mostowski. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyła również: 

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

  

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XXXIX sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Powiedział, że na podstawie art. 32 ust. 2, pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2022 r. poz. 528 ze zm.), w związku z art.15zzx ust.1  

i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.) przeprowadzimy w trybie zdalnym 

sesje. 

 

Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 ust. 

1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził (każdy Radny potwierdził swoją obecności wciskając 

przycisk kworum w systemie eSesja, Radni Hieronim Bartkowiak i Marek Mostowski nie 

potwierdzili swojej obecności), że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować prawomocne 

uchwały.  

 

Przewodniczący przeprosił za nagłą zmianę godziny posiedzenia. 

Przewodniczący odczytał wniosek  Zarządu Powiatu o zwołanie Sesji Rady Powiatu, który 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował o tym, że punkty 2, 3 i 4 zgodnie ze statutem powiatu 

śremskiego muszą się znaleźć w porządku obrad, jednak ze względu na krótki czas, który upłynął 

od poprzedniej sesji te punkty nie zostaną omówione.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu.  

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową  na 2021 rok. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wnioski i oświadczenia Radnych. 
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8. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową  na 2021 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Tomasz Klaczyński (wideokonferencja) powiedział, że dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg inwestycji przebudowy nawierzchni drogi powiatowej na odcinku 

Sroczewo - Łężek – Chrząstowo miało wynosić 60 % . Najniższa wyłoniona w przetargu oferta 

spowodowała, że wartość zadania wzrosła i dofinansowanie będzie wynosić ok. 55 % czy 

pozostałe 5 % powiat otrzyma po zakończeniu inwestycji. 

 

Starosta Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że Wojewoda Wielkopolski udzielił 

dotacji w prawidłowej kwocie 2 209 000 zł tj. 60 % wartości inwestycji wskazanej przez powiat 

we wniosku o dofinansowanie. We wniosku wskazano 3,6 mln zł natomiast najniższa wyłoniona 

w przetargu oferta opiewa na kwotę ok. 4 mln zł, dlatego powiat musi pokryć z własnych środków 

tę różnicę. Czyli 60% stanowi dofinansowanie do kwoty wskazanej we wniosku, a nie do kwoty 

jaka wynika z przetargu. Starosta wyjaśnił, że zawsze w kosztorysie szacunkowym jest 

wskazywana wyższa kwota inwestycji. Wniosek o dofinansowanie był składany w czerwcu 2021 

r. Nikt nie mógł przewidzieć, że w roku 2022 wzrosną ceny o 300 % mas bitumicznych i energii. 

W związku z tym nie będzie żadnej korekty ze strony Wojewody. Nasze szybkie działanie w tej 

sprawie jest podyktowane obawą o brak wykonawców. Wiele przetargów ogłaszanych w ramach 

Rządowego Funduszu Polski Ład może spowodować, że inwestycje nie będą realizowane z uwagi 

na wzrost cen materiałów, ale z uwagi na brak mocy przerobowych. Starosta poinformował, że w 

dniu dzisiejszym podpisał umowę w Urzędzie Wojewódzkim na dofinansowanie ww. inwestycji.  

 

Radny Wojciech Zajler (wideokonferencja) zapytał czym uwarunkowana jest decyzja przyjęcia  

na terytorium naszego powiatu 100 osób obywateli Ukrainy. 

 

Wicestarosta Piotr Ruta (wideokonferencja) odpowiedział, że Wojewoda Wielkopolski zlecił 

przyjęcie 100 osób jednak to ile ich będzie zależy od możliwości powiatu. Ponadto Wojewoda w 

swojej decyzji wskazał, aby we współpracy z samorządami gminnymi zabezpieczyć miejsce dla 

uchodźców. Dlatego wicestarosta zaplanował w przyszłym tygodniu spotkanie z 

przedstawicielami gmin naszego powiatu, które już wskazały możliwe miejsca zamieszkania dla 

tych osób. Przez to, że Wojewoda zmienił stawki za pobyt ze 120 zł na 70 zł  zmniejszyła się 

ilości potencjalnych miejsc noclegowych. Pomimo tego, że Wojewoda został o tym 

poinformowany nie zmienił swojej decyzji dot. stawek. Jeżeli zabezpieczymy te miejsca to 

otrzymamy konkretne nazwiska osób. Ponadto decyzja Wojewody pozwala na  ujęcie w budżecie 

określonej kwoty, która umożliwi realizację jego zleceń. Dodał, że na dzień dzisiejszy nie mamy 

takich obywateli Ukrainy, ale mogą się pojawić.   

 

Radny Wojciech Zajler (wideokonferencja) powiedział, że posiadanie imiennej listy osób 

pochodzących z Ukrainy pozwoliłoby wyeliminować pewne zachowania. Wyjaśnił, że mogą 

pojawić się sytuacje gdzie część osób będzie nadużywać pewnych benefitów związanych z tego 

typu inicjatywami. Podkreślił, że trzeba pomagać jak największej grupie osób, sam również 

przyjął do swojego domu dwie osoby z Ukrainy. Pierwszą falę uchodźców stanowiły osoby z 

zachodniej części Ukrainy, która nie była tak bardzo objęta konfliktem. Radny wyraził obawy, że 
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drugi milion osób to kolejna fala uchodźców którzy faktycznie wymagają pomocy. Dlatego mając 

listę nazwisk łatwiej byłoby „obdarować w ramach tego programu, żeby nikogo nie pokrzywdzić, 

żeby każdy się czuł zrealizowany z tych obietnic rządowych”. 

 

Wicestarosta Piotr Ruta (wideokonferencja) odpowiedział, że zgadza się z panem Radnym. 

Podczas cotygodniowych wideokonferencji Wojewoda zapewnia, że jego służby będą sprawdzać 

co to są za osoby. Dodał, że w ustawie o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa również jest napisane, że to muszą być osoby, które 

przekroczyły granicę po 24.02 br. bezpośrednio z terytorium Ukrainy. Powoduje to pewne 

problemy np. w Dolsku pojawili się uchodźcy z Mariupola. Są to osoby bardzo potrzebujące, 

które uciekały przez Mołdawię, Węgry, Słowację do nas. Te kwestie musi rozstrzygnąć Sejm, bo 

tym ludziom również należy się pomoc. Jeżeli chodzi o kwestie rejestracji obywateli Ukrainy czy 

sprawdzaniem osób, którym pomoc się należy zgodnie z przyjęta ustawą zajmują się głównie 

służby Wojewody. Obecnie najwięcej obywateli Ukrainy jest na terenach wschodnich naszego 

państwa. Takie były założenia Rządu i takie wytyczne otrzymali Wojewodowie. Jeśli te 

województwa nie będą mogły przyjąć więcej osób to ta ludność będzie przesyłana dalej. Wyjaśnił, 

że nie dotyczy to tych, którzy sami przejeżdżają transportem zbiorowym do dużych miast, 

ponieważ sami chcą się tam znaleźć. Zdaniem Wicestarosty kwestie związane ze zbiorowym 

przysyłaniem do miejscowości typu Śrem są odległe. Między innymi dlatego, że nasz region nie 

jest regionem turystycznym. W przeciwieństwie do powiatu średzkiego nie mamy wielkich 

ośrodków, w których mogłaby zamieszkać ludność z Ukrainy. Na chwilę obecną mamy zlecenie 

od Wojewody przyjęcia grupy 100 osób bez wskazania konkretnych nazwisk, do wykonania w 

najbliższym czasie po uzgodnieniu konkretnej ilości i nazwisk ze służbami Wojewody.  

 

Radny Wojciech Zajler (wideokonferencja) podziękował panu Staroście całemu Zarządowi 

Powiatu za okazywaną pomoc. Dodał, że nie chciałby aby rozróżniać kto z obywateli Ukrainy 

potrzebuje bardziej pomocy, ponieważ każda z tych osób potrzebuje pomocy.  

 

Starosta Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że dzisiejsza zmiana w budżecie zamyka 

proces inwestycji zaplanowanych na 2022 rok. Po podjęciu tej uchwały zostanie podpisana 

umowa w dniu 12.04 br. na realizację omawianej inwestycji drogowej o wartości ok. 4 mln zł. 

Starosta przypomniał, że na poprzedniej sesji informował o zawarciu umowy w dniu 23.03 br. o 

wartości ok. 3 mln zł na realizację inwestycji na drogach powiatowych. Ponadto w dniu 28.03 br. 

została zawarta umowa na realizację inwestycji drogowej na odcinku Śrem-Błociszewo o dł. ok 3 

km opiewająca na kwotę 3.289.000 zł. Na realizację przedmiotowej inwestycji otrzymaliśmy 

dotację z Rządowego Funduszu Polski Ład w kwocie 2.857.000 zł, pozostała kwota ok. 500. 000 

zł to będą środki powiatu. Zakres prac będzie obejmował położenie masy bitumicznej na o 

długości ok. 3,5 km oraz naprawy wszelkich ubytków. Ponadto przeprowadzona będzie ścinka 

wszystkich poboczy od granicy m. Śrem do granicy powiatu kościańskiego. Również na tym 

odcinku drogi zostaną namalowane pasy w celu poprawy bezpieczeństwa uczestników ruchu. 

Dodatkowo na odcinku Śrem-Gaj zostaną utwardzone pobocza.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Wicestarosta Piotr Ruta członek Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja 

Obywatelska (wideokonferencja) przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska 

(wideokonferencja) przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała (wideokonferencja) przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 
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Uchwała nr XXXIX/292/2022 w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową  na 

2022 rok została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za) i stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.   

 

Ad 6. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Przewodniczący odczytał interpelację złożoną przez radnego Emila Majsnera w sprawie budowy 

chodnika na fragmencie ul. Leśnej w  m. Wyrzeka (pismo w sprawie OI.0003.4.2022).   

 

Starosta Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że dzisiaj pan Radny otrzyma odpowiedź 

na złożoną interpelację.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) podziękował za odczytanie interpelacji. Powiedział, że 

nie podoba mu się nagła zmiana godziny dzisiejszego posiedzenia. Dodał, że każdy ma swoje 

plany na dany dzień, część osób pracuje zawodowo więc taka informacja wszystko dezorganizuje. 

Dodał, że radni wiedzieli wcześniej o sesji, o godzinie posiedzenia zostali poinformowani wczoraj 

natomiast przesunięcie jej dzisiaj z godz. 15.00 na godz. 13.00 stanowi spory problem. Radny 

poprosił, aby nie wprowadzać takich zmian w ciągu bieżącego dnia. 

Radny powiedział, że pomimo tego iż zawsze głosuje przeciw lub wstrzymuje się od głosu przy 

podjęciu uchwał zmieniających budżet dzisiaj zagłosował za podjęciem tej uchwały z uwagi na to, 

że planowana inwestycja drogowa jest bardzo potrzebna. Wyjaśnił, że zawsze „kiedy trudno mieć 

podwójny głos być przeciw i być za, jestem za, a ta droga jest istotnym elementem naszej 

budżetowej układanki, także dziękuje za tą postawę”.  

Zapytał czy już rozpoczęły się prace na odcinku Sroczewo -Łężek- Chrząstowo. 

Zapytał dlaczego radni nic nie wiedzą na temat organizowanych dożynek powiatowych. 

Powiedział, że otrzymuje od mieszkańców naszego powiatu takie informacje. 

 

Przewodniczący Rady ponownie przeprosił za nagłą zmianę godziny posiedzenia. 

 

Starosta Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że inwestycja będzie realizowana po 

podpisaniu umowy. Dodał, że zapewne pytanie pana Radnego wynika z tego, że tam trwają pewne 

prace. Spowodowane to jest tym, że te decyzje były podjęte niezależnie od tego czy powiat 

otrzyma dofinansowanie. Wiele razy na sesjach była dyskusja na temat chodników w Chrząstowie 

i Łężku. Starosta dodał, że zapewniał wówczas, że chodnik w Chrząstowie zostanie wykonany i to 

się obecnie dzieje. W zaplanowanym przetargu ujęto nową cześć chodnika w Chrząstowie i 

chodnik w Łężku. Dzięki temu, że otrzymaliśmy dofinansowanie można przeprowadzić 

inwestycję w szerszym zakresie. W opracowanym kosztorysie zaplanowano na chodnik kwotę 

ok.200-250 tys. zł.  

Dożynki powiatowo-gminne odbywają się każdego roku i nie ma potrzeby informować Radnych 

w marcu, że się odbędą. W ubiegłym roku były organizowane w ograniczonym zakresie i w tym 

roku Gmina Śrem organizuje dożynki również w takim zakresie. Natomiast tegoroczne dożynki 

powiatowo-gminne odbędą się jak przed pandemią. Spowodowane jest to prośbą mieszkańców 

gminy Dolsk, którzy są również organizatorami tej uroczystości.  

 

Radny Tomasz Klaczyński (wideokonferencja) zwrócił się z prośbą do pana Starosty, aby do 

obsługi, cateringu zaprosić koła gospodyń wiejskich działających na terenie gminy Dolsk. 

 

Starosta Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że podczas dożynek organizowanych, 

w Książu Wlkp. również z inicjatywy pana radnego zaproszone zostały koła gospodyń wiejskich. 

Poinformował, że zostaną one zaproszone. Dodał, że dziękuje za tę sugestię.  



 5  

 

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 

 

Ad 7. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Radni nie zgłosili wniosków lub oświadczeń. 

 

Ad 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego przesłał do wiadomości Rady swoje stanowisko dotyczące sytuacji kryzysowej 

w wyniku agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. Dodał, że z treścią pisma Radni mogą 

zapoznać się w biurze rady (pismo w sprawie OI.0004.2.2022). 

 

Następnie podziękował za sprawną pracę pracownikom biura rady, w związku z nagłą zmianą 

godziny posiedzenia.  

 

Ad 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął 

XXXIX sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1339. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak 


